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ایجاد زیرســاخت های مناسب گردشگری در استان 
اصفهان علی رغم اینکه گردشــگری محور توسعه 
این استان است همواره مورد غفلت واقع شده و تمام 

برنامه های این حوزه روی کاغذ جاخوش کرده است.
به گزارش مهر، اســتان اصفهان یکــی از مهم ترین مقاصد 
گردشــگری در دنیا اســت و همواره این اســتان و به ویژه 
شــهر اصفهان در این صنعت حرف های زیــادی به لحاظ 
ظرفیت های تاریخی، طبیعی، فرهنگی و … دارد و می توان 
ماه ها در این اســتان ماند و هر روز به بنایی تازه و یا فضایی 

طبیعی و زیبا سر زد.
اما جذب گردشــگر برای اســتانی با بیش از ۲۰ هزار بنای 
تاریخی مناســب گردشــگری نیاز به زیرساخت هایی دارد 
که تاکنون کمتر مورد توجه بوده و این در حالی اســت که 
طی ۱۰ ســال اخیر گردشــگری همواره بر روی کاغذ و در 
سخنرانی ها به عنوان محور توسعه استان معرفی شده است. 
اما آنچه برآورد می شــود عدم ایجاد زیرساخت های مناسب 
برای جذب گردشــگر اســت.  از این رو مهــدی طغیانی، 
نماینــده مردم اصفهان در مجلس شــورای اســامی، در 
خصوص شناسایی چالش های توسعه گردشگری و بررسی 
راهکارها به خبرنگار مهر گفت: در کانشهر و استان اصفهان 
ظرفیت های متعدد گردشگری وجود دارد که اگر مدیریت 
شــهری بر روی حوزه فضاهای باقی مانــده و مغفول مانده 
شهر وارد شود، می تواند زمینه ســاز بروز اتفاقات بزرگ در 
حوزه گردشگری باشــد.  از جمله دیگر موارد حائز اهمیت 
در حوزه گردشگری توجه به زیرساخت ها و ارائه خدمات در 

ورودی های کانشهر اصفهان است.

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسامی گفت: یکی 
از اقدامــات مؤثری که در خصوص تســهیلگری معضات 
گردشــگری اصفهان انجام داد، شناســایی و تدقیق سازی 
ظرفیت های ســرمایه گذاری در محــور فرهنگی و تاریخی 
اصفهان اســت کــه می تواند با تمرکز بر ایــن موضوع گام 
مؤثری در توســعه پایدار گردشــگری و جذب سرمایه گذار 

داشته باشد.
همچنین امیررضا نقش، معاون 
اقتصــادی  امــور  هماهنگــی 
استاندار اصفهان نیز در گفت وگو 
بــا خبرنگار مهر بــا بیان اینکه 
توسعه صنعت گردشگری بدون 
در نظر گرفتن زیرســاخت های 
این حــوزه محقق نمی شــود، 
گفت: نخستین گام برای توسعه 
زیرساخت های گردشگری ایجاد 
اقامتی مانند  اماکن  و توســعه 
هتل ها است.وی افزود: از سویی 
بخشی از تجربه زیست گردشگر 

در این اماکــن اقامتی رقم می خورد و ایجــاد توازن میان 
زیرساخت ها و پذیرش گردشــگر می تواند به ایجاد توسعه 
پایدار گردشگری منجر شود.معاون هماهنگی امور اقتصادی 
اســتاندار اصفهان با اشــاره به اینکه هم اینک ۲۰ هتل در 
اســتان اصفهان با هزینه ای بالغ بر ۱۵ هزار میلیارد تومان 
در حال ساخت اســت، گفت: از این تعداد ۶ هتل در شهر 
اصفهان در حال ساخت است که این هتل ها به ۲ هتل پنج 

ستاره، یک هتل چهار ســتاره و ۳ هتل سه ستاره تقسیم 
می شود، تشریح کرد: بیشتر مشــکات سازندگان هتل ها 
مربوط به تأمین مالی ســاخت و بهره برداری از هتل هاست 
که درباره تسهیاتی که می توان به صاحبان هتل ها ارائه داد 

گفت وگو و تبادل نظر شده است.
نقش نوید اشتغال زایی برای ۶۰۰ تا یک هزار نفر به صورت 
مستقیم را در صورت بهره برداری از این هتل ها داد و گفت: 
توسعه اقتصاد گردشگری نقش مستقیمی در توسعه اقتصاد 
استان دارد و از این رو تاش خواهیم کرد با تسهیل امور و 

حمایت از بخش خصوصی به رونق این حوزه کمک کنیم.
همچنیــن علیرضــا ایزدی، مدیــرکل میــراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان نیز در این ارتباط 
به خبرنگار مهر گفت: واقعیت آن اســت که در ســال های 
اخیر در حوزه گردشــگری در عرصه صنعت هتل اصفهان، 
بســیار بد عمل کرده ایم. برخی واحدها نیز به اســم هتل 
ایجاد شده اند درحالیکه شأنیت اصفهان ظرفیت های کنونی 
نیســت.وی با بیان آنکه در اباغیه که در سال ۱۳۹۹ برای 
۱۶۸ شــهر تاریخی انجام شد، 
حریم و عرصه هــای تاریخی 
ما براساس کارشناسی دقیق و 
تدقیق شده نبود، تصریح کرد: 
متأسفانه بافت های تاریخی ما 
تهی از جمعیت شده که این 
اتفاق به معنــای تخریب و از 
بین رفتن بافت است. بسیاری 
ارزش  دارای  خانه هــای  از 
تاریخی به سازمان های دولتی 
تعلق دارد که به حال خود رها 
شده و بی اســتفاده ماندن آن 
به ناهنجاری اجتماعی تبدیل 
شده اســت.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی اســتان اصفهان خاطرنشــان کرد: راه نجات بافت 
تاریخی اصفهان ثبت محور تاریخی فرهنگی اصفهان است. 
رونــق بافت تاریخی نقش بســزایی در رونق گردشــگری 
اصفهان دارد که نیازمند ضوابط و ابزارهای تشــویقی ویژه 
سرمایه گذاران است. تصویر اصفهان در اذهان سرمایه گذاران 
خارج از اســتان، تصویر ســرمایه گریز اســت که نیازمند 

بسترسازی مناســب همراه با تبلیغات درخور است. ایزدی 
اضافــه کرد: راه برون رفت از بخش زیادی از مشــکات در 
حوزه های اقتصادی و اجتماعی و توسعه پایدار شهر اصفهان 

و بالطبع استان، توسعه پایدار صنعت گردشگری است.
وی با بیــان آنکه اکنون مدیریت شــهری اصفهان یکی از 
بهترین کمک حال های حوزه گردشگری است، تاکید کرد: 
برای توسعه پایدار صنعت گردشگری راهی جز فراهم سازی 
بستر مناســب برای ســرمایه گذاری و جذب سرمایه گذار 
نخواهیم داشت.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی اســتان اصفهان ادامه داد: در این صورت می توانیم 
سازوکاری را در نظر گیریم که تأسیسات مناسب و هم شأن 
اصفهان به عنوان اصلی ترین مقصد گردشــگران خارجی به 
کشــور و به دنبال آن مهم ترین پایگاه ها گردشگری جهانی 
فراهم شــود. علیرضا قاری قرآن، مدیرکل راه و شهرسازی 
استان اصفهان نیز در این رابطه به خبرنگار مهر گفت: بخش 
مهمی از گردشــگری توجه به ورودی های شهر است، که به 
دنبال آن هستیم تا پیشنهادها و ایده های مختلف آن را در 
ابعاد مختلف در ورودی های شهر به گردشگران دریافت و در 
کمیته مورد نظر آن بررســی نمائیم. در صورتی که بتوانیم 
در ۴ نقطه ورودی شهر زمین هایی را فراهم سازیم که ضمن 
ارائه خدمت، برنامه های تفریحی و ســرگرمی به گردشگران 

ارائه دهد، از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
سید امیر سامع، عضو هیئت رئیســه شورای اسامی شهر 
اصفهــان، پیرامــون چگونگــی مرتفع ســازی چالش های 
گردشــگری با تعامل با دیگر سازمان ها و نهادهای مؤثر در 
گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشــت: به نظر می رســد با 
توجه به آنکه در حوزه زیرســاخت ها و بخش های مختلف 
گردشــگری اقدامات قابــل توجهی صــورت پذیرفته اما 
همچنان نمی توانیم به درخواست جمع کثیری از مخاطبان 
و گردشگران پاسخ دهیم که این نشان از بکر بودن بسیاری 
از ظرفیت هــای بالقــوه گردشــگری دارد.وی عنوان کرد: 
شــهرداری در دهه های اخیر سعی بر آن داشته تا با توسعه 
تفریح و گردشــگری در بخش های مختلف گام مؤثری در 
ارائه خدمات مناسب در حوزه گردشگری بردارد و به تازگی 
این تصمیم گرفته شد که ظرفیت های مدیریت شهری در 
حوزه تفریح و گردشــگری در ابعــاد مختلف در یک نقطه 

دنبال شود.

ایجاد زیرساخت برای گردشگری اصفهان 
روی کاغذ ماند

شهروندان اردبیلی با رعایت الگوی مصرف در ذخیره 
و تامین آب شرب همکاری کنند

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اردبیل ضمن اشاره 
به خشکســالی های اخیر گفت: شهروندان اردبیلی تنش آبی را جدی 

بگیرند و در مصرف آب شرب صرفه جویی کنند.
حمید فضایلی در گفتگو با ایســنا با تأکید بر اینکه حدود ســه ســال آبی در 
دشــت اردبیل خشکسالی شدید و بسیار شدید حاکم شده است گفت: از عموم 
شهروندان اردبیل درخواست داریم الگوی بهینه مصرف آب را رعایت کنند و در 

مصرف آب خانگی نهایت صرفه جویی را داشته باشند.
وی از شدت خشکســالی در حوزه آبریز رودخانه ارس و یک سوم شدن حجم 
آب این رودخانه در سال جدید خبر داد و افزود: آب شرب شهرستانهای شمالی 
اســتان از این حوزه تأمین می شود.فضایلی با اشاره به اینکه شدت خشکسالی 
همچنین در حوزه آبریز سفید رود در سال گذشته مشهود بود و امسال زیادتر 
شده است، ادامه داد: آب شــرب شهرستانهای جنوب استان نیز از حوزه آبریز 
ســفیدرود و قزل اوزن تأمین می شود.معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب 
منطقه ای اردبیل اظهار کرد: اردبیل بعنوان پرجمعیت ترین شهر استان با بیش از 
۶۰۰ هزار نفر جمعیت بیشترین مصرف آب شرب را دارد. فضایلی از کاهش ۲۵ 
درصدی آب مخزن ســد یامچی خبر داد و تصریح کرد: ۱۰ میلیون متر مکعب 
از حجم این ســد کاهش یافته اســت.وی اضافه کرد: افزایش دما، تبخیر آب، 
کاهش بارندگی و تغییر الگوی مصرف مردم و افزایش ۲۰ درصدی مصرف آب 
شهروندان نسبت به سال گذشته احتمالاً باعث ایجاد مشکل در تأمین آب شرب 
اردبیل در سال جاری خواهد بود.این مقام مسئول شرکت آب منطقه ای اردبیل 
ضمن اشاره به اینکه الگوی مصرف مردم اردبیل منطبق با استانداردهای کشور 
نمی باشــد، گفت: از عموم شهروندان خواهشمندیم جهت تداوم خدمت رسانی 
شرکت آب منطقه ای از شستشوی خودرو، فرش، باغبانی و هدر رفت آب بدلیل 
پوسیدگی لوله هایشان جلوگیری کنند.فضایلی بیان کرد: شهروندان اردبیلی تنها 
بــا صرفه جویی ۲۰ درصدی در مصــرف روزانه خود می توانند در ذخیره آب و 
تأمین آب شرب شهر اردبیل کمک نمایند.وی با تأکید بر اینکه در سال جاری 
ذخیره مخزن سد یامچی بدلیل کاهش بارندگی اجازه استفاده بخشی از آب سد 
را برای بخش کشاورزی نخواهد داد، افزود: کشاورزان روستاهای حوزه آبریز سد 
یامچی می توانند از آب ۲۲۱ حلقه چاه در محدوده شبکه یامچی برای کشاورزی 
و آبیاری محصولات خود استفاده کنند.معاون شرکت آب منطقه ای اردبیل بر 
امر فرهنگ ســازی در الگوی بهینه مصرف و صرفه جویی آب شهروندان تأکید 
کرد و اظهار کرد: امسال بارش ها زیر حد نرمال می باشد و امید بارش های پرآب 
در روزهای آتی بدیل گرم شدن هوا نمی رود. فضایلی تصریح کرد: طی جلساتی 
که با شرکت آب و فاضاب استان داشته ایم و با توجه به رسیدن به مرز هشدار 
مصرف آب، مشترکین پرمصرف آب در اردبیل شناسایی و اخطارهای لازم داده 

خواهد شد.

بیمارستان کنگان 
مرجع درمان جنوب استان بوشهر است

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بوشــهر گفت: بیمارستان امام 
خمینی )ره( کنگان مرجعیت منطقه جنوب اســتان بوشهر در حوزه 

درمانی است.
دکتــر احمد یزدان پناه اظهار کرد: روزانه بیماران شهرســتان های مجاور و دو 
استان فارس و هرمزگان به بخش های مختلف بیمارستان مراجعه می کنند و از 

خدمات درمانی بهره مند می شوند.
وی بابیان اینکه بخش عمده ای از کارکنان صنعت نفت و گاز منطقه نیز در این 
مرکز درمان می شوند تصریح کرد: بیمارستان کنگان باید مرجعیت منطقه جنوب 
استان بوشهر در حوزه درمانی باشد.معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بوشهر 
اضافه کرد: نقطه عطف بهداشــت و درمان شهرستان کنگان رئیس بیمارستان 
و رئیس شبکه بهداشت و درمان است که با جوانی و روحیه انقابی توانسته اند 
همراهی مســئولین انقابی کیفیت ارائه خدمات را در این شهرستان بالا ببرند.
دکتر یزدان پناه باید در حوزه درمانی برنامه ریزی ها همراه با آینده نگری باشــد 
افزود: حوزه ســامت شهرستان کنگان باید توســط صنایع مستقر در منطقه 
به صورت ویژه دیده شود.معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بوشهر اضافه کرد: 
ضریب اشغال تخت های بیمارستانی در کنگان باید با سیاست گذاری صحیح و 
علمی بالاتر رود.وی بابیان اینکه در حال حاضر عمل هایی در بیمارســتان امام 
خمینی )ره( انجام می شود که قباً نبوده است افزود: متولی نظام سامت حوزه 
بهداشت و درمان است.دکتر یزدان پناه گفت: تمام تاش تیم مدیریتی دانشگاه 
علوم پزشکی بوشهر ارائه خدمات باکیفیت به مردم و کسب رضایت حداکثری 
اســت و در این راه از هیچ گونه تاش و کوششــی دریــغ نخواهیم کرد.معاون 
درمان دانشــگاه علوم پزشکی بوشهر خاطرنشــان کرد: برنامه جامعه نظارتی 
بر بیمارســتان های استان بوشهر دانشگاه علوم پزشــکی بوشهر را برنامه ریزی 
کرده ایم و با ارزیابی و نظارت دقیق مســائل مشــکات را احصا و نقاط قوت را 
تقویت می کنیم و در نتیجه ایــن کار موجب ارتقاء کیفیت خدمات به مردم و 

افزایش رضایتمندی می شود.

فسخ قرارداد ۹۰۰ هکتار اراضی راکد 
در شهرک های صنعتی کشور

معاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت گفت: قرار داد ۹۰۰ هکتار اراضی 
راکد در شــهرک ها و نواحی صنعتی مناطق مختلف کشور فسخ شده 

است.
علی رســولیان در بازدید از شــهرک و نواحی صنعتی شهرستان گرمی از لزوم 
تعییــن تکلیــف قراردادهای راکد در شــهرک ها خبر داد و گفــت: به منظور 
جلوگیری از رانت و سفته بازی، قراردادهای راکد در شهرک های صنعتی فسخ 

و در اختیار سرمایه گذاران جدید گذاشته می شود.
معــاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت با بیان اینکه مشــکات زیرســاختی 
شهرک های صنعتی با همکاری دســتگاه های ذیربط مرتفع می شود می گوید: 
یکی از اهداف مهم سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران، توسعه 
شــهرک ها و نواحی صنعتی در نقاط مختلف کشــور است که با اقدامات انجام 
شده شاهد توسعه ۶ هزار هکتاری اراضی شهرک های صنعتی در کشور هستیم.
به گفته او، توسعه اراضی شــهرک های صنعتی با هدف تامین زمین مورد نیاز 
ســرمایه گذاران و اجرای زیرساخت ها انجام می شود تا به رشد تولید و افزایش 
اشتغال کشور کمک شــود.مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران یکی از مشــکات شهرک صنعتی گرمی را مسائل زیرساختی آن 
دانســت و گفت: با تعامل و همکاری دستگاه ها و مسئولان تاش خواهد شد تا 
این مشــکات مرتفع شود.رسولیان، نیاز به شهرک صنعتی جدید را از الزامات 
توسعه صنعتی این شهرســتان دانست و ادامه داد: با توجه به اشباع ۲ شهرک 
و ناحیه صنعتی شهرســتان گرمی، در صورت معرفی اراضی مستعد نسبت به 
امکان سنجی و ایجاد زیرساخت ها اقدام خواهد شد.معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت همچنین درباره رفع مشکات زیرساختی شهرک ها و نواحی صنعتی 

شهرستان گرمی  قول مساعد داد.

معدن کرومیت 
فاریاب مجددا فعالیت خود را آغاز کرد 

رئیس حوزه قضایی شهرستان فاریاب از فعالیت مجدد معدن کرومیت 
فاریاب پس از ۵ ســال خبر داد و گفــت: ۲۵ کارگر این معدن مجدداً 

مشغول به کار شدند.
ایمان محمدی از فعالیت مجدد معدن کرومیت این شهرستان خبر داد و گفت: 
معــدن کرومیت فاریاب که از ۵ ســال قبل به دلیل اختاف بین ســهامداران 
فعالیتش متوقف شــده بود، با حمایت دســتگاه قضایی مجدداً فعالیت خود را 
آغــاز کرد. وی با بیان اینکه با ورود دســتگاه قضایی و تــاش ناحیه مقاومت 
بســیج شهرســتان فاریاب فعالیت معدن مذکور مجدداً آغاز شده است، افزود: 
با فعالیت مجدد این معدن، ۲۵ کارگر آن مشــغول به کار شــدند. رئیس حوزه 
قضایی شهرســتان فاریاب ادامه داد: به منظور رســیدگی به اختافات چندین 
ساله شرکای معدن کرومیت بختیار نشستی با حضور رئیس دادگستری، فرمانده 
سپاه شهرستان و ســهامداران معدن تشکیل شد و پس از تاش و مساعی در 
نهایت با تنظیم صورتجلسه صلح، بین طرفین سازش برقرار شد.محمدی ادامه 
داد: با این صورت جلســه طرفین به توافق رسیده و تمامی پرونده های مطروحه 
در ارتباط با معدن مشــاع و محموله های معدنی آن در محاکم قضایی و اداری 
مختومه شد.رئیس حوزه قضایی شهرستان فاریاب بیان کرد: با حل این اختاف 
زمینه فعالیت پیمانکاران و به کارگیری قریب به چند صد نفر کارگر نیز در آینده 

نزدیک فراهم خواهد شد.

اخبار کوتاه
اعلام نرخ ۱۵ هــزار تومانی برای خرید 
بدون  دولت  از سوی ســخنگوی  گندم 
قانونی، گلایه های کشاورزان  طی پروسه 
و نمایندگان را به همراه داشته که انتظار 
اســت با درایت مســئولان این نگرانی 

برطرف شود.
به گزارش مهر،  تأمین ارزاق و مایحتاج و اقام 
خوراکــی و غذایی مردم از جملــه مهم ترین 
وظایف و مسئولیت های حاکمان و حاکمیت ها 
تلقی می شود که در اعصار مختلف و به فراخور 
شرایط اقتصادی، سیاســی، اجتماعی و حتی 
اقلیمی از اهمیت و رتبــه متفاوت و البته حائز 

اهمیتی در راهبردهای کان کشورها دارد.
محصولات زراعی به ویــژه غاتی مانند گندم 
جایگاه مهمی  در ســبد ارزان و اقام خوراکی 
دارنــد، محصولاتــی کــه به علــت تحولات 
ژئوپلیتیکی یکی دو ســال اخیر در کشورهای 
ســوریه و اوکراین )مراکز اصلــی تولید غات 
جهان( مورد توجه بیشــتر حاکمان و ســران 
کشورهای مختلف قرار گرفته و همگان تاش 
می کنند تــا در مقوله امنیت غذایی به جایگاه 
مطمئــن و بی دغدغه ای دســت یابند.فارغ از 
مباحث منطقــه ای، دولت مــردان جمهوری 
اسامی ایران با لحاظ کردن شرایط اقلیمی، در 
سال های اخیر تاش مضاعفی برای دست یابی 
به استقال غذایی به ویژه در بخش محصولات 
زراعی در دســتور کار قرار داده اند که حمایت 
از گندمکاران به عنوان تأمین کننده عنصر پایه 
نان )قوت غالب مردم( یکــی از این رویکردها 
بوده است.حمایت و مساعدتی که ثمره آن در 
میزان تولید محصولات استراتژیکی مانند گندم 
در سال های قبل نمایان و مشهود بود به طوری 
که هرگاه این حمایت رویه افزایشــی داشت، 
میزان تولید و رغبت زارعان به کشــت گندم 
هم افزایش یافت.افزایش قیمت خرید تضمینی، 
تأمین و توزیع نهاده های زراعی، کود و ســم، 
پیش بینــی حمایت های مالی و مشــوق های 
مــادی از جملــه راهکارهای بــوده که زمینه 
رغبت بیشــتر زارعان به کشت این محصول را 
افزایش داده است. علی رغم سیاست های کان 
دولت ســیزدهم برای حمایــت عملی و قاطع 
از کشــاورزان اما رقم پیشــنهادی کمیسیون 
کشاورزی در جلسه بدوی شورای قیمت گذاری 
برای اصاح قیمت خرید تضمینی گندم مورد 
قبول واقع نشــد و با اعمال کاهش حدود ۱۲ 
درصدی قیمت روبرو شده است. کاهش حدود 
دو هزار تومانی از قمیت پیشــنهادی اعتراض 
طیف وسیعی از کشاورزان نمایندگان مجلس 

و کارشناسان را در پی داشت.
اهالــی فن بر این باور هســتند که با توجه به 
اقلیمی و تحولات ژئوپلیتیکی  شــرایط خاص 
منطقه باید شــاهد حمایــت حداکثری دولت 
در زمینه گندم باشــیم تا مقوله امنیت غذایی 
کشور به مخاطره نیفتد. مدیر عامل بنیاد ملی 
گندمکاران کشور در این خصوص به خبرنگار 
مهــر گفت: اعام نرخ جدیــد خرید تضمینی 
گندم از ســوی دولت منجر به وقوع اعتراضات 
گســترده ای از سوی کشــاورزان شد تا جایی 
که شاهد اعتراضات زیادی از سوی نمایندگان 
مجلس شورای اســامی بودیم.علیقلی ایمانی 
افزود: از بهمن ماه ســال گذشته تاش ها برای 
تغییــر نرخ گنــدم در دســتور کار بنیاد ملی 
گندمــکاران قرار گرفت و بــا توجه به افزایش 
هزینه هــای تولید و قمیت جهانی گندم مقوله 
تغییر قیمت با جدیت پیگیری شد.وی گفت: به 
دلایل گوناگونی موضوع اصاح نرخ گندم، مد 
نظر مدیران شورای قیمت گذاری قرار نگرفت و 
هفته به هفته این موضوع به تأخیر افتاد تا اینکه 
بنده و همکاران اینجانب بــه ناچار مکاتبه ای 
خطاب به رئیس جمهور تنظیم و رونوشت آن 
به کمیسیون کشاورزی مجلس و شورای قیمت 
گذاری ارائه شــد. ایمانی افزود: این پیگیری ها 
منجر به شــکل گیری جلسه ای در کمیسیون 
کشاورزی شد و اعضای کمیسیون متفق القول 
به عدد پیشنهادی ۱۷ هزار تومان رسیده و در 
اظهارات و مصاحبه های مختلف از آن حمایت 

کردند. مدیر عامل بنیاد ملی گندمکاران کشور 
گفت: این مباحث از طرق مختلف در دســت 
پیگیری بود تا اینکه ســخنگوی دولت پس از 
تغییراتی که در وزارت جهاد کشــاوری انجام 
شــد، توئیتی با موضوع اعــان قمیت گندم 
منتشر کرد و گفت: بنابر پیشنهاد وزارت جهاد 
کشاورزی و با تصویب هیأت دولت قیمت خرید 
تضمینی گندم کشــاورزان هــر کیلوگرم ۱۵ 
هزارتومان تعیین شــد و دولت عاوه بر مبلغ 
۱۱ هــزار و ۵۰۰ تومان قیمــت گندم، هزار و 
۵۰۰ تومان برای بخشــی از هزینه های کود و 
بذر و دو هزار تومــان هم جایزه تحویل گندم 
برای کشاورزان عزیز تصویب کرد.وی ادامه داد: 
توئیت بهادری جهرمی سبب شد تا کشاورزان 
معترض شــده و کمپین هایی ایجاد شود و ما 
نامه سرگشــاده خطاب به رهبر معظم انقاب 
تنظیم و ارســال کردیم تا شاهد اجرای قانون 
در این رویه باشــیم.ایمانی افزود: با وجود همه 
برنامه های حمایتی دولتی از کشــاورزی اما در 
اینجــا دولت به قانون عمل نکرده اســت، زیرا 
براساس قانون شــورای قمیت گذاری مسئول 
تعییــن و اعان قیمت محصولات کشــاورزی 

است و قبل از تشکیل شورا، 
دولــت مباردت بــه اعان 
نرخ کــرده و این امر موجب 
اعتراض کشاورزان شد.مدیر 
عامل بنیاد ملی گندمکاران 
کشور ادامه داد: اوایل هفته 
جاری شورای قیمت گذاری 
تشــکیل و مبنای عدد ۱۵ 
هزار تومان به بحث و بررسی 
گذاشــته شد که با مخالفت 
اعضای شــورا روبرو و مقرر 
شد تا هسته های کارشناسی 
این رقم را مجدداً ارزیابی و 
چهارشنبه  روز  جلســه   در 
شــورای  اردیبهشــت(   ۶(

قیمت گذاری تصمیم گیری شــود. وی گفت: 
انتظار بر آن است که عدد پیشنهادی ۱۷ هزار 
تومان در این جلســه به تأیید برسد و یا اینکه 
در راستای مدیریت تورم و حمایت از دولت با 
کاهش حداکثر هزار تومانی روبرو و نرخ با عدد 
۱۶ هزار تومان نهایی شود.ایمانی بیان کرد: نرخ 
گندم بر مبنای یک فرمول تعیین شده و تاش 

شده تا همه پارامترهای دخیل منظور شود.
مدیر عامل بنیاد ملی گندمکاران کشور توضیح 
داد: با برآورد هزینه هــای تولید گندم و پیش 

بینی ســود معقــول حــدود ۲۰ درصد برای 
کشاورز و همچنین لحاظ کردن قیمت جهانی 
گندم، تورم ســالیانه و نرخ مبادله ای ارز قیمت 
۱۷ هزار تومان به دست آمده است.ایمانی تاکید 
کرد: در کنــار حمایت های ویژه ای در یکی دو 
سال اخیر از کشاورزان به ویژه گندمکاران انجام 
شده انتظار است که کشــاورزان هم به مقوله 
افزایش بهره وری و افزایش راندمان تولید توجه 
بیشتری داشته باشــند تا بتوانیم به بالندگی 

حداکثری برســیم. وی گفت: برآورد برداشت 
محصول برحسب سطح زیرکشت پنج میلیون 
و ۹۵۰ هکتار گندم آبی و دیم نشــان می دهد 

که امســال بین ۱۲ تا ۱۲.۵ میلیون تن گندم 
در کشور تولید شود که بخش عمده نیاز کشور 
را تأمیــن خواهد کرد.ایمانی بیان کرد: به طور 
کلی روند تولید گندم نســبت به سال گذشته 
بهتر است و انتظار است با توجه به افزایش نرخ 
گندم و البته همراهی بیشتر کشاورزان، امسال 
یک میلیون تن بیشــتر از سال گذشته خرید 

گندم انجام شود.
وی اعام کرد: سال گذشته نزدیک ۷.۵ میلیون 
تن گندم توسط دولت خریداری شد که مابقی 

کســری هم از محل واردات تأمین شــده بود.
ایمانــی در خصــوص وضعیــت گندمزارهای 
گلستان گفت: تولید گندم در گلستان امسال به 
دلیل خشکسالی در وضعیت بدی دارد و بخش 
زیادی از اراضی دیم در گلستان قابل برداشت 
نیســت و اراضی که در آن گندم سبز شده هم 

با خسارت بین ۲۵ تا ۷۵ درصد روبرو هستند.
عضو کمیســیون کشــاورزی مجلس شورای 
اسامی هم به خبرنگار مهر گفت: به نظر اعضای 
کمیســیون کشــاورزی مجلس رقم ۱۷ هزار 
تومان برای هر کیلوگرم گندم، رقم منصفانه ای 
است که می تواند هزینه های سم، کود، بذر، آب 
و اجاره زمین را جبران کند.رحمت اله نوروزی 
گفت: هر چند شخص بنده، عدد ۱۹ هزار تومان 
را پیشنهاد داده ام، ولی مجموعه کمیسیون روی 
عدد ۱۷ هزار تومان اجماع نظر دارند و بر اساس 
مصوبه مجلس، برای تعیین قمیت محصولات 
زراعی باید نظر شــورای قیمت گذاری مد نظر 
قرار بگیرد.وی گفت: شــورای قیمت گذاری با 
حضور وزیر جهاد کشاورزی، نمایندگان وزارت 
اقتصــاد و دارایی، ســازمان برنامــه و بودجه، 
بنیاد ملی گندمکاران، سازمان نظام مهندسی 
صنفی  نظام  سازمان  کشاورزی، 
اتحادیه  ســازمان  کشــاورزی، 
تعاون روســتایی و دو کشــاورز 
خبره کشوری تشکیل می شود و 
عددی که از این شورا اعام شود، 

جنبه قانونی دارد.
به گزارش خبرنگار مهر، بسیاری 
انتظــار  از کشــاورزان چشــم 
برگزاری جلســه شورای قیمت 
با  زراعی  محصــولات  گــذاری 
محوریت گندم نشســته اند تا با 
تکیه بر رقم پیشــنهادی، برای 
فــروش دســترنج و گندم خود 

تصمیم گیری کنند.
درخواست تجدید قیمت 

گندم پیش از سال زراعی
مدیرعامل بنیاد ملی گندم کاران کشور گفت: 
دولت می تواند ما به تفاوت افزایش قیمت گندم 
را به عنوان یارانه پرداخت کند تا نه گندم کار و 

نه مصرف کننده متضرر نشوند.
به گزارش مهر، ابتدای سال زراعی هر محصول 
قیمت ها تعیین تکلیف می شوند اما امسال در 
حوزه گنــدم وضعیت متفاوت شــده و گندم 
کاران پیــش از شــروع ســال زراعــی جدید 
)شــهریور ۱۴۰۲( درخواســت افزایش قیمت 

دارند. تعیین قیمت محصولات کشــاورزی با 
شورای قیمت گذاری محصولات کشاورزی بوده 
که متشکل ۹ عضو است؛ ۴ عضو از نمایندگان 
تشکل های مختلف کشاورزی )بنیاد ملی گندم 
کاران، نظام مهندســی کشاورزی، نظام صنفی 
کشــاورزی و اتحادیه تعاونی های روســتایی و 
کشاورزی ایران(، ۲ کشاورز خبره در محصولات 
مختلف کشــاورزی و ۳ عضو دولتی )سازمان 
مدیریــت و برنامه ریزی کشــور، وزارت جهاد 
کشــاورزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی( و 
همچنین ۲ نماینده از کمیســیون کشاورزی 
مجلس شــورای اســامی به عنوان عضو ناظر 

)البته بدون حق رأی( حضور دارند.
علی قلی ایمانــی، مدیرعامل بنیاد ملی گندم 
کاران کشور درباره چرایی افزایش قیمت گندم 
پیش از ســال زراعی جدید به مهر گفت: سال 
زراعــی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ قیمــت گندم ۱۳ هزار 
تومان تعیین شــد. ۱۱.۵۰۰ قیمت گندم بود 
کــه به اضافه ۱۵۰۰ یارانه دولت برای کود نرخ 
نهایی آن ۱۳ هزار تومان اعام شد.وی افزود: در 
این مقطع زمانی قیمت دلار ۲۳ هزار تومان بود 
در حالی کــه در کمتر از ۶ ماه این عدد از ۵۰ 
هزار تومان هم گذشت.وی یادآور شد: متناسب 
با قیمت دلار محصولات مورد نیاز کشــاورزی 
اعم از تجهیزات و ماشــین آلات تا خدمات که 
به بخش کشاورزی ارائه می شود، افزایش یافت.

این فعال بخش گندم کشــور عنوان کرد: عدم 
ثبات اقتصادی کشــور سبب شده تا برای یک 
هفته هم نتوان قیمتی را تعیین کرد و تعیین 
نرخ برای یک ســال اجحاف در حق کشاورز و 
گندم کاران اســت. از این رو با افزایش قیمت 
محصولات و خدمات مربوط به بخش کشاورزی 
انتقادها آغاز شــد. بنابراین بهمن سال گذشته 
بنیاد ملی گندم کاران درخواست تجدید قیمت 
را به شــورای قیمت گذاری محصولات کشور 

اعام کرد.
ایمانی در ادامه سخنان خود گفت: به بهانه های 
مختلف رسیدگی به موضوع با تأخیر همراه شد 
که در نهایت بنیاد ملی گندم کاران طی نامه ای 
با رونوشــت به کمیسیون کشــاورزی مجلس 
شــورای اســامی، موضوع را به اطاع ریاست 
جمهوری رساند. در ادامه کمیسیون کشاورزی 
تشکیل جلســه داد و اعضای بنیاد ملی گندم 
کاران بــه آنالیز قیمت ها پرداختند. مدیرعامل 
بنیاد ملی گندم کاران کشور با اشاره به نتیجه 
بررسی های قیمتی، اظهار کرد: تحلیل شرایط 
بازار و قیمت محصــولات و خدمات، نرخ تمام 
شده تولید گندم را ۱۷ هزار تومان در هر کیلو 
اعام کرد اما این قیمت مورد پذیرش واقع نشد 

و مبلغ ۱۵ هزار تومان پیشنهاد شد.
وی گفت: این مبلغ در شــورای قیمت گذاری 
محصولات کشــاورزی به رأی گذاشته شد اما 
این مبلــغ هم رأی نیاورد. ایمانــی بیان کرد: 
مذاکــرات ادامه پیدا کرده و در جلســه دیروز 
شــورای قیمت گذاری محصولات کشــاورزی 
توافقاتی صورت گرفت. و در نهایت جلسه امروز 
مشخص می کند که بر سر مبلغ ۱۷ هزار تومان 

توافق می شود یا این عدد کمتر خواهد بود.
افزایــش یکباره نرخ گنــدم از ۱۳ به ۱۷ هزار 
تومان شوک قیمتی به بازار مصرف خواهد بود. 
عضــو بنیاد ملی گندم کاران در این باره اظهار 
کرد: نان با یارانه ای کــه دولت برای نانوایی ها 
در نظر گرفته اســت افزایــش نخواهد یافت. 
برای ســایر محصولاتی که مواد اولیه آن گندم 
است مانند رشته، ماکارونی، شیرینی و.... دولت 
می تواند ما به تفاوت افزایش قیمت را به عنوان 

یارانه پرداخت کند. 
به این ترتیب ممکن اســت قیمت نهایی عدد 
۱۵ هزار تومان باشد و دولت با در نظر گرفتن 
۱,۵۰۰ تومان یارانه کود و سم و ۲ هزار تومان 
جایزه تحویل برای کشــاورز افزایش قیمت را 
مدیریــت کند تا نه تولیدکننــده و نه مصرف 
کننده هیچیک متضرر نشــوند زیــرا در حال 
حاضر کشــت گندم بر اســاس مبلغ ۱۳ هزار 
تومان با توجه وضعیتی که محصولات مورد نیاز 

کشاورزی دارد، توجیه اقتصادی ندارد.

محور  ثبت  اصفهان  تاریخــی  بافت  نجات  راه 
بافت  رونق  اســت.  اصفهان  فرهنگی  تاریخی 
تاریخی نقش بســزایی در رونق گردشــگری 
اصفهــان دارد که نیازمند ضوابــط و ابزارهای 
تشــویقی ویژه ســرمایه گذاران است. تصویر 
اصفهان در اذهان سرمایه گذاران خارج از استان، 
تصویر سرمایه گریز است که نیازمند بسترسازی 

مناسب همراه با تبلیغات درخور است

برآورد برداشت محصول برحسب سطح 
زیرکشــت پنج میلیون و ۹۵۰ هکتار 
گندم آبــی و دیم نشــان می دهد که 
امسال بین ۱۲ تا ۱۲.۵ میلیون تن گندم 
در کشور تولید شود که بخش عمده نیاز 

کشور را تأمین خواهد کرد

دسترنج زارعان بر باد نرود

نرخ گذاری عجولانه و گلایه گندمکاران

قیمت جدید گندم احتمالا ۱۶ هزار تومان است
قیمت جدید گندم در شورای قیمت گذاری محصولات کشاورزی 

تعیین شد و این عدد احتمالا ۱۶ هزار تومان باشد.
به گزارش مهر، قیمت جدید گندم در شــورای قیمت گذاری محصولات 
کشاورزی تعیین شده و احتمالاً این عدد ۱۶ هزار تومان در هر کیلو باشد. 
پیگیری خبرنگار مهر در چند روز اخیر حاکی از این است که قیمت پایه 
۱۵ هــزار تومان بوده و دولت نیز با پرداخت ۱,۰۰۰ تومان جایزه تحویل 
قیمت جدید گندم را تعیین کرده اســت. عدد نهایی شده باید در مدت 
یک هفته از ســوی وزیر جهاد کشــاورزی، رئیس شورای قیمت گذاری 

محصولات کشاورزی اعام و اباغ شود.


